
ZASEDÁNÍ  KOMISE  ŽIVOTNÍHO  PROSTŘEDÍ  DNE 12.12.2011 
 

Zápis  
 
 

 
A) Přítomni:  

Dana Slabochová (tajemník) , MUDr. Zita Kazdová, MUDr. Ivona Kosová, JUDr. Vladimíra 

Kozáková,  Ing. Michael Hartman ( předseda), Ing. Jiří Bureš 

Host: RNDr. Pavel Roušar 

 

B) Průběh jednání: 

 

   

           Jednání bylo zahájeno v 16:00 hodin 

  
 

1. REKLAMNÍ TABULE 
Paní Kozáková vytipovala místa pro umístění informačních ukazatelů ( stojanů) vhodná 

z hlediska bezpečnosti dopravy. Jedná se o tato místa: 

Příjezd od  Prahy – vlevo – Nadějovská ul., parc.č. 779/1 

Příjezd od Kolína – vpravo – Všeňská ul., parc.č. 3022 

Příjezd od Koloděj – vpravo – ul. Ježovická x ul. V Lipách, parc.č. 433 

Příjezd od Klánovic – vlevo – ul. Hulická, parc.č. 1680 

Současně byla KŽP předložena informace o probíhajícím zpracování projektu místního  

orientačního a navigačního systému komisí Dopravy (DK). 

KŽP na základě těchto informací  navrhuje vtělit projekt „reklamních tabulí“ jakožto složku 

projektu v rámci dopravní komise, tj. zahrnout řešení problému do řešení navigačního 

systému. KŽP žádá DK  o projednání a přijetí tohoto návrhu a prosí o následné informování. 

Komise ŽP se na tomto postupu shodla jednomyslně. 

 

2. OKRAŠLOVÁNÍ 

Zeleň u polyfunkčního domu 
Paní Kozáková informovala o jednání DK  ve věci zlepšování dopravní situace hlavní 

křižovatky a doporučila ponechat truhlíky v současném stavu. Následně komise většinou 

hlasů odsouhlasila, že v návaznosti na možnou změnu uspořádání křižovatky plánovanou na 

příští rok,  není vhodné projekt dokončovat dle původního návrhu a truhlíky. se z důvodů 

hrozby možných neefektivně vynaložených nákladů již nebudou do vyjasnění dopravního 

řešení přesunovat do kamínkového pásu.  

Paní Slabochová dále informovala, že odcizené rostliny byly do truhlíků dosazeny. 

 

Zelený pás u zábradlí u ul. Starokolínské  

Paní Kosová informovala, že manžele Dubské osobně pozvala na jednání KŽP dne 

12.12.2011. Do ukončení jednání KŽP se Dubští nedostavili. 

  

Jednoduchá evidence zeleně s naceněním – sekání , úklid listí 
K tomuto bodu pan starosta uvedl, že by se přikláněl k řešení formou zapojení a finanční 

podpory místním organizacím, včetně dobrovolnictví.  Jednání o výběrovém řízení bez 

zahrnutí těchto složek se po diskusi o této věci a na základě rozhodnutí většiny členů KŽP 



odkládá. 

Pan starosta a někteří členové komise navrhují zvážit upřednostnění návratu části prostředků 

vynakládaných na údržbu zeleně zpět do obce nabídkou realizace části této činnosti místním 

spolkům a organizacím, včetně dobrovolnictví, před prostým výběrovým řízením pro externí 

subjekty na všechny služby. Dále byla vedena diskuse o upřednostnění kompostování 

rostlinných zbytků ve vhodné lokalitě v rámci obce před likvidací firmami. 

 

Kácení na Novosibřinské 
Paní Slabochová informovala, že při ulici Novosibřinské proběhne v následujících dnech 

vykácení 8 lip, které jsou ve velmi havarijním stavu. Komise byla informována již podrobně 

e-mailem, stejným způsobem proběhla i bouřlivá diskuze členů KŽP. Veřejnost byla 

informována prostřednictvím článku v Újezdském zpravodaji, který vyšel začátkem 

prosince. 

Paní Kazdová KŽP informovala, že ve spolupráci s p.Burešem a paní Kopeckou připravila 

letáky s textem vysvětlujícím kácení těchto stromů a tyto připevnila na jednotlivé stromy. 

Obsáhlejší informace byly umístěny také ve vývěskách ÚMČ a na polyfunkčním domě. 
Pokácená dřevní hmota bude likvidována tak, jak bylo domluveno paní Kazdovou ( KŽP)  a 

paní Kopeckou ( OŽPD) – zdravá část dřeva ( převážně z částí větví) bude použita pro 

potřeby řezbářského kroužku, ztrouchnivělé a houbami napadené dřevo bude odborně 

zlikvidováno. Paní Slabochová informovala, že v zimním období následujícího roku budou 

pokáceny ještě další havarijní stromy v této aleji. Kácení bude předcházet řádné správní 

řízení a také členy KŽP požadované důkladné projednání s občany. Postup projednání bude 

ještě konzultován v KŽP. 

Pokácené stromy budou nahrazeny. Výsadba bude provedena s ohledem na umístění 

inženýrských sítí. K výsadbě budou vybrány vhodné druhy a kultivary, které lépe snáší 

zimní údržbu komunikace a svým vzrůstem, tvarem a velikostí koruny se hodí na toto místo.  

 

Nová alej 
Paní Slabochová informovala komisi, že se podařilo dokončit výsadbu nové aleje v ulici 

Druhanické u hasičské zbrojnice. Výsadba byla provedena z náhradních výsadeb občanů, 

uložených OŽPD v rámci řízení o povolení kácení.  Pozemek, na kterém bylo stromořadí 

vysázeno, byl pro účely náhradní výsadby schválen RMČ v březnu roku 2006. 

Paní Slabochová upozornila, že ač někteří občané bydlící v sousedství výsadbu aleje uvítali 

(sdělili to buď při vlastní výsadbě nebo při jednání kolegyni Kopecké), manželé Vondrákovi, 

kteří zakoupili pozemek v sousedství konce aleje v létě 2006 podali na výsadbu stížnost. 

Tato stížnost se řeší. 

 

3.  HNOJIŠTĚ POD SKALKOU, Závory 
Paní Slabochová informovala, že stromy ve stromořadí za ul. Ježovickou byly vysazeny. 

Celkem bylo vysazeno 9 ks ovocných stromů a alej byla dokončena. 

Pan Bureš navrhl, aby v místě křížení této cesty s budoucí přeložkou silnice 1/12, kde jsme 

stromy nevysazovali, došlo alespoň k výsadbě keřového porostu, např. lísek tak, aby se cesta 

jednoznačně identifikovala v poli. Toto je možné. Příště projednáme, zda budeme řešit 

dobrovolnickou činností nebo zadáme na podzim firmě spolu s dalšími výsadbami.  

Úkol dále pokračuje. 

 

4. SKLÁDKA A KLÁDY 
Klády zatím neumístěny, úkol trvá. 

 

5. PRAMENIŠTĚ BĚCHOVICKÉHO POTOKA 
Z důvodu obsáhlého programu k projednání na KŽP 12.12.2011 paní Slabochová, po 



informování komise, pozvání pana Kárneckého odložila na lednové jednání. 

 

6. PROJEKTY – park u ZŠ Staroklánovické 
Úkol trvá. 

  

Granty   -  grantové řízení na podporu projektů ke zlepšení stavu životního prostředí hl.m. 

Prahy pro rok 2012 ( s ukončením realizace v roce 2013). Ukončení přijímání žádostí je 

19.12.2011. 

Paní Slabochová navrhla 2 granty.  

a) OS Újezdský STROM – 2. Etapa lipové aleje od hřbitova směrem k polní cestě z ul. 

Ježovické 

b) Zahradnické a arboristické práce, Ing. Albert – Výchovné řezy mladých stromů – 572 ks 

mladých stromů v k.ú. Újezd nad Lesy, pozemky ve vlastnictví nebo správě MČ Praha 

21. 

První grant nám pomůže přiblížit se k dokončení aleje podél jedné z jižních vycházkových 

cest. Druhý grant nám pomůže provést práce, které je na mladých stromech nutno pravidelně 

provádět pro jejich zdravý růst. 

Granty MHMP jsou určeny  pro místní organizace a nemohou je čerpat samy MČ. Komise 

s navrženými granty souhlasí. Paní Slabochová předá podklady ke grantům organizacím OS 

Újezdský STROM a Zahradnické a arboristické práce, Ing. Albert. 

 

7.   BIOKORIDOR 
Paní Kazdová informovala, že  paní Passerová si nyní dělá „pořádky v dokumentech“ a 

v budoucnu by se ráda zúčastnila jednání s panem Hartmanem, předsedou KŽP a s KŹP. KŽP 

souhlasí. 

 

8.  PRODEJ POZEMKU 
Paní Slabochová předloží  závěr KŽP, do RMČ. 

Byla přednesena informace o realizaci  doplňků požadovaných občany na veřejném 

projednání, zpráva z kterého byla součástí podkladů minulého jednání KŽP. Zatím byl 

pozemek posekán a vyčištěn, bude umístěn koš na psí exkrementy a připravuje se také 

umístění nádoby na požadovaný posypový materiál (písek) pro případ namrzání chodníků. 

Dále p. Hartman navrhnul zvážit možnost sjednocení rozvodných sloupků. 

Paní Kozáková na základě minulého jednání předložila dokumentaci k řízení o uvedené 

stavbě (sadové úpravy, chodník, sloupky). P. Hartman prozkoumáním  předloženého 

materiálu zjistil, že v dokumentaci je zakreslen jen sloupek VN, druhý rozvodný sloupek, 

který je  hlavním předmětem kritiky, trčící nelogicky uprostřed zeleného pruhu u chodníku, 

v plánech (grafické přílohy dokumentace k řízení) chybí.  

Někteří členové komise požadují pozvat na příští zasedání KŽP Paní Berouškovou, vedoucí 

OMI. 

Paní Slabochová navrhla, že na příští zasedání přinese fotodokumentaci místa, abychom se 

nebavili pouze teoreticky. 

 

9. DOBROVOLNICTVÍ 
Pan starosta navrhuje rozdělit území, zpracovat systém klasifikace, kontrahování  a kontrolní 

činnosti v souvislosti se zapojením dobrovolníků a místních organizací.. Komise 

rozdiskutovala otázku dobrovolníků a zapojení aktivních místních organizací (a tím posílení 

potenciálu finanční podpory místním organizacím) a vyslechla si více návrhů. Písemný návrh 

předložila paní Kazdová, bude rozeslán komisi jako pracovní materiál. 

KŽP se usnesla, že projekt dobrovolnictví je velmi významný  pro okrašlování MČ. Do 

16.1.2012 KŽP vypracuje návrh tezí, které následně projedná na zasedání 16.1.2012.  



 

10.   PRONÁJEM  POZEMKU 
KŽP projednala žádost paní Petry Chrástové o nájem pozemku pro pastevní ustájení koně. 

KŽP došla k závěru, že nedoporučuje pronájem navrženého pozemku. Někteří členové KŽP 

se domnívají, že ustájení koně na tomto pozemku není pro koně bezpečné, navíc je nejasná 

otázka vhodné  přístupové komunikace při odhadované náročnosti řešení na obsluhu. 

Paní Slabochová předá tento závěr panu Zemanovi, vedoucímu odboru VHČ, který o 

vyjádření KŽP požádal. 

 

Příští zasedání KŽP  bude v pondělí 16.1.2012 v 16 hod zatím ve velké zasedací 

místnosti. 

 

Zapsala Slabochová Dana 

 

 

Ověřil a doplnil: Ing. Hartman 

 

 

Přílohy: Žádné 


